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Protokoll 
2023-11-21  

Regionkontoret, Carl Smiding 
 
 

Region Gävleborgs Pensionärsråd 
 

Datum: 2023-11-21  
   

Tid: 13.00 – 17.00  
   

Plats: Styrelserummet, Regionkontoret, Gävle  
   

Kallade: Patrik Stenvard (M) Ordförande  
 Lena Wejander, PRO Vice ordförande 

 

 Maj-Britt Norlander, PRO  
 Lars Johansson, SKPF 

Curt Sandberg RPG 
 

 Kerstin Wadelius, PRO  
 Birjer Olsson, PRO 

Anders Wallin, SPF 
Rurik Löfmark, SPF 

 

 Jan Lahenkorva (S) 
Marie-Louise Dangardt (S) 
Henrik Olofsson (SVG) 

 

 

Dagordning 
 

1. Sammanträdets öppnande 
2. Godkännande av dagordning 
3. Val av protokolljusterare 

• Maj-Britt Norlander utses att tillsammans med ordförande justera 
protokollet. 
 

4. Information från Folktandvårdens VD 
 
Christer Lindgren och Annette West informerar om Folktandvården, dess 
verksamhet och allmän tandvård. Presentation bifogas till protokollet.   

 
Frågor: 

• Fråga om varför man inte prioriterar äldre när det gäller 
högkostnadsskyddet. Det är en nationell fråga som utreds och 
som kommer skickas ut på remiss.   

• Fråga om huruvida projektet Växa är obligatoriskt. Det är en 
frivillig insats till personalen men som överlag är uppskattad.  

• Fråga om vem som initierar behov av särskild tandvård. Det 
initieras av biståndshandläggare.  

• Broschyr om tandvårdsstöd delas ut, fråga om man kan få del av 

information digitalt? Broschyren finns på länken: Information 

om tandvårdsstöd i Gävleborg (regiongavleborg.se) 
 

5. Presentation av ny hälso- och sjukvårdsdirektör 
 

Martin Andersson, ny hälso- och sjukvårdsdirektör, presenterar sig.  

https://www.regiongavleborg.se/globalassets/samverkanswebben/halsa-vard-tandvard/kunskapsstod-och-rutiner/tandvard/tandvardsstod---fillistning/information/broschyr-for-tandvardsstod.pdf
https://www.regiongavleborg.se/globalassets/samverkanswebben/halsa-vard-tandvard/kunskapsstod-och-rutiner/tandvard/tandvardsstod---fillistning/information/broschyr-for-tandvardsstod.pdf
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Frågor: 

• Fråga om hur vi ska stärka primärvården. Region Gävleborg har 
haft utmaningar med att rekrytera läkare till primärvården vilket 
vi behöver arbeta vidare med. Regionen har ökat antalet AT-
läkare. Det måste vara attraktivt att arbeta som läkare inom 
primärvården.  

• Fråga om det var något som stack ut när du började i regionen. 
Folkhälsan är något sämre än genomsnittet, inte minst för 
ungdomar, vilket är bekymmersamt. Sen är det en innovativ 
miljö i organisationen.    

• Fråga om hur är det med subventionerad vaccination, 
exempelvis mot RS-virus och bältros. Martin ska återkomma.  
 

6. Information om Etikrådets verksamhet 

• Ellinore Ljung informerar om.etikrådet och dess verksamhet och 
besvarar frågor om kompetens och fortbildning för etikrådet. 
Ellinor berättar även att hon även arbetar halvtid som 
samordnare för psykoterapibedömningsgruppen för 
primärvården i Gävle.  
  

7. Information om närtrafiken 

• Johnny Olofsson och Alexander Hägg (M) informerar om 
närtrafiken i regionen.  

• Fråga om vad det kostar med närtrafiken, priserna finns i länken: 

Priser närtrafik - X-trafik (xtrafik.se).  

• Fråga om man kan åka sjukresa med kallelse. Det kan man 

inte, Alexander och  Johnny tar med sig frågan om varför 

det är så.  

• Man måste beställa närtrafik minst två timmar innan resan.  

• Länk till information om närtrafiken på x-trafiks hemsida: 

Närtrafik - X-trafik (xtrafik.se) 
• Fråga om priset på biljetter för nästa år. Priserna kommer höjas 

med 3,25 procent. 

• Närtrafik fungerar även då det är sommartrafik och indragna 
linjer.    
 

8. Sammanträdesdagar 2024: 

• 6 mars 2024, kl 13.00 – 17.00 

• 19 juni 2024, kl 13.00 – 17.00 

• 2 oktober 2024, kl 9.30 – 13.00 

• 21 november 2024, kl 13.00 – 17.00 

• Fråga om att vi brukar ha en utbildningsdag per år, är det 
borttaget? Det brukar det inte vara enligt Ulrika, utan vi har fyra 
mötestillfällen per år och det kan vara utbildningsinsatser på 
något av de mötena.  
 

9. Återkoppling kring arbetet med hälsovalshandboken 

https://xtrafik.se/priser-nartrafik
https://xtrafik.se/flextrafik-nartrafik
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Patrik Stenvard (M) går igenom arbetet med hälsovalshandboken. 
 
Frågor:  

• Fråga om diabetes. Kristina tar med sig frågan.  

• Man måste ställa krav på att verksamhetschefer har 
vårdkompetens. Det regleras i hälso- och sjukvårdslagen.  

• Fråga om att man kommer få resebiljett med kallelse. Det ska 
redan vara så. Kristina tar med sig frågan.  

• Fråga om fast läkarkontakt. Det behöver prioriteras vilka som 
ska få fast läkarkontakt efter behov.  

• Fråga om att vård i hemmet inte fungerar. En fråga som man 
måste titta på, en komplex fråga. 
 

 
Nästa steg är att en remissversion ska tas fram av hälsovalsutskottet som 
går ut i december. Svar ska vara inskickade inför hälsovalsutskottet i 
januari.  

 
10. Aktuellt i Region Gävleborg 
 
Patrik Stenvard informerar om det ekonomiska läget. Det är ett tufft 
ekonomiskt läge men målet är en ekonomi i balans under 2025. Budget 
beslutas i regionfullmäktige den 28 november. Investeringarna i 
framtidsbygget gör att kassaflödet blir svårt att klara.  
 
Kostnaderna för inhyrd personal behöver minska, åtgärder är igång för att 
komma tillrätta med med problemet. Exempel på insatser är 
kontinuitetsersättning till medarbetare som arbetat länge på en enhet och 
bonus för medarbetare som byter från inhyrd personal till anställd i Region 
Gävleborg.  
 
Budgeten räknas upp men det finns ett stort underskott som måste 
hanteras. Kostnadsökningstakten måste minska, påverkar hela budgeten 
och verksamheten. 
 
Besparingsförslag Rurik Löfmark:  
 

• Avstyr alla tankar på Almedalen 2024. Det ger inga stora 
besparingar men en stark signal att Region Gävleborg inte 
längre ska syssla med meningslösheter.  

• Det administrativa arbetet har fördubblats för kliniskt verksamma 
läkare och sjuksköterskor sedan datastödet infördes i 
sjukvården. Det bidrar till att en del läkare i primärvården tvekar 
att arbeta heltid. Jag föreslår att man som en första kartläggning 
frågar alla läkare och sjuksköterskor vilka arbetsuppgifter som 
kan utföras av en sekreterare, en kontorist eller en 
undersköterska. Målet bör vara att föra över kontorsarbetet till 
dem och frigöra tid för läkare och sjuksköterskor att möta sina 
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patienter. Sannolikt kan 10 till 20 procent av tiden sparas in och 
därmed kan behovet av inhyrda läkare och sjuksköterskor 
minskas i motsvarande grad.  

• En ny metod, ”Kloka kliniska val” sprids över världen och även i 
Sverige. Den innebär att varje specialitet kommer överens om 
vilka laboratorie-undersökningar som är minst givande. T ex 
upprepade röntgenundersökningar och provtagningar ”för 
säkerhets skull”. Om metoden införs kan 20 procent av alla 
undersökningar undvikas och ge plats för andra patienter. 
Väntetider för undersökningar bör kunna minskas betydligt. 
(https://www.sls.se/globalassets/sls/halsa--
sjukvard/dokument/rapport_sls_kkv-20230823.pdf) 
(Lakartidningen.se 2023-11-15. Ta kontakt med Region 
Stockholm och samarbeta med dem för att jämföra en stor och 
en liten region. 

 
 

11. Övriga frågor att lyfta framåt 

• Maj-Britt Norlander önskar att frågan om benskörhet lyfts.  

• Hjälpmedel information.  

• Remissen utredning tandvård när den kommer.  
 
 
 

12. Sammanträdes avslutande 
     
 

Patrik Stenvard 

ordförande 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.sls.se%2Fglobalassets%2Fsls%2Fhalsa--sjukvard%2Fdokument%2Frapport_sls_kkv-20230823.pdf&data=05%7C01%7Culrika.weglin%40regiongavleborg.se%7C31e27d050c2f419b2e0a08dbeaac99d6%7C414f742c509b41229fc7f9ccb5ad6ecb%7C1%7C1%7C638361799276912166%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=ETGiXxFYiBMX5fylJ34WSUxGD26V3%2BOMWoGwzpZE7Os%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.sls.se%2Fglobalassets%2Fsls%2Fhalsa--sjukvard%2Fdokument%2Frapport_sls_kkv-20230823.pdf&data=05%7C01%7Culrika.weglin%40regiongavleborg.se%7C31e27d050c2f419b2e0a08dbeaac99d6%7C414f742c509b41229fc7f9ccb5ad6ecb%7C1%7C1%7C638361799276912166%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=ETGiXxFYiBMX5fylJ34WSUxGD26V3%2BOMWoGwzpZE7Os%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Flakartidningen.se%2F&data=05%7C01%7Culrika.weglin%40regiongavleborg.se%7C31e27d050c2f419b2e0a08dbeaac99d6%7C414f742c509b41229fc7f9ccb5ad6ecb%7C1%7C1%7C638361799277068455%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=PXJ8QXa%2BHfPTttgPww7knsnAaWJDxj5oFGgly5DKmGw%3D&reserved=0

